

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, March 22, 2013 at 2:00 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

M.-C. Aubin
T. Cao-Huu
S. Coysh
J. Drexler
R. Furgieuele
F. Garon
L. Hébert
V. Hildebrand
G. McGillivray
K. McRoberts
G. Mianda
J M Montsion

S. Paradis
I. Roberge (Chair/Président)
S. Rosiensi
M. Roy
D. Savard
D. Spring
F. Kay
M. Romulus Lisanti
M. Horn
E. Ascencio
N. Chaloux
K. Dejak
D. Dunea

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 22 mars 2013 à 14 h 00 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

D. Dunea
M. Felian
O. Grkovic
S. Hukil
A. Mehta
N. Mukai
J. Nguyen
S. Potayya
D. Ray
I. Riley
A. Walcott
C. Ye

1. Chair's Remarks

The meeting began at 2:10 p.m.

The Chair welcomed President Shoukri, Vice-President Lenton and Vice-president Haché.

2. Minutes of the previous meeting

▪ February 15, 2013

The minutes were approved.

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

La séance commence à 14 h 10.

Le président souhaite la bienvenue au président Shoukri, à la vice-présidente Lenton, et au vice-président Haché.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 15 février 2013

Le procès-verbal est approuvé.

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

- President M. Shoukri and VP Academic & Provost R. Lenton

President Shoukri thanked Council for the opportunity to address the membership. He spoke on two subject matters directly related to Glendon, the first one being the interest by the Provincial Government in the expansion of French Language Postsecondary Education in Central and Southwestern Ontario following the recommendations of the Expert Panel on French Language Postsecondary Education. He noted that Glendon was very well positioned to take advantage of this opportunity, to develop new offerings and to increase enrolment. Discussions are under way between York University and the Government to obtain seed funding to allow for the development of new programs. York University will make sure that whatever is done will be building on the strength of Glendon, with very clear commitment from the Government on proper and appropriate funding prior to implementation of any new program.

The second issue the President talked about briefly was the Decanal Search. He stated that, according to the University Procedures, he will initiate the Search by communicating with Council in due time, that is, 14 months before the end of the incumbent's term. Faculty Council will be responsible to elect six Faculty members, one staff and two students to serve on the Search Committee which will normally be chaired by the Provost. Everybody will be invited to participate by providing their comments and input to their representatives on the Committee. The President then expressed his appreciation of Principal McRoberts's leadership over the past 14 years.

Vice-President Lenton reiterated the President's comments on the upcoming opportunities as well as the importance and role of Glendon in the development of French Language programs in Central and Southwestern Ontario. She indicated her intention to come back in September for more

4. Communications et questions diverses

- Le président M. Shoukri et la vice-présidente académique et prévôt R. Lenton

Le président Shoukri remercie le Conseil de lui avoir donné la possibilité de s'adresser aux membres. Il parle de deux sujets directement liés à Glendon, le premier étant l'intérêt que porte le gouvernement provincial à l'expansion de l'éducation postsecondaire en langue française dans les régions du Centre et du Sud-Ouest de l'Ontario à la suite des recommandations formulées par le Groupe d'experts sur l'éducation postsecondaire de langue française. Il note que Glendon est très bien placé pour une telle croissance, pour développer de nouveaux programmes et augmenter les inscriptions. Des discussions sont en cours entre l'Université York et le gouvernement afin d'obtenir des fonds de démarrage pour permettre le développement de nouveaux programmes. L'Université York fera en sorte que tout ce qui est fait le sera en s'appuyant sur la force de Glendon, avec un engagement très clair du gouvernement sur un financement adéquat et approprié avant la mise en œuvre de tout nouveau programme.

Le deuxième sujet mentionné brièvement par le président est la Recherche décanale. Il déclare que, selon les procédures de l'Université, il devra initier la recherche en communiquant avec le Conseil en temps voulu, soit 14 mois avant la fin du mandat du titulaire. Le Conseil sera chargé d'élire six membres du corps professoral, un employé et deux étudiants pour siéger au comité de recherche qui sera normalement présidé par le prévôt. Tout le monde sera invité à participer en soumettant leurs commentaires et suggestions à leurs représentants au sein du Comité. Le Président exprime son appréciation du leadership du principal McRoberts pour les 14 dernières années.

La vice-présidente Lenton réitère les commentaires du président sur les opportunités à venir ainsi que sur l'importance et le rôle de Glendon dans le développement des programmes en langue française dans les régions du Centre et du Sud-Ouest de l'Ontario. Elle indique son intention de revenir

important updates on the state of the University and invited members of Council to communicate with her for their input on issues of academic interest.

- Vice-President Robert Haché

VP Haché made a presentation on the draft of the York University Strategic Research Plan: 2013-2018 and invited members to provide feedback. He also talked about the development of the York Research Chair program.

- Principal's Remarks

The Principal commented on the success of the «Forum de la Francophonie Torontoise» and thanked all who participated. He reminded members of the forthcoming Annual Jean-Gabriel Castel Conference on International Law and International Organizations which will feature Professor François Crépeau.

He also informed Council of one Tenure-Stream appointment in Sociology, Professor Andrew Dawson as well as a forthcoming one for Conference Interpretation attached to the School of Translation. One CLA position will also be opened for the «Centre de Formation Linguistique».

5. Reports from Standing Committees

(a) **Nominating Committee**

The slate of candidates (Faculty members and students) to serve on the 2013-2014 Standing Committees of Council was presented.

Further nominations were asked from the floor of Council. Nominations were then closed and the following were acclaimed.

en septembre pour de plus importantes mises à jour sur l'état de l'Université et invite les membres du Conseil à communiquer avec elle pour offrir leur contribution concernant les questions d'intérêt universitaire.

- Le vice-président Robert Haché

Le VP Haché présente le projet du plan de recherche stratégique de York : 2013-2018 et invite les membres à formuler leurs commentaires. Il parle également du développement de la Chaire de recherche à York.

- Les remarques du principal

Le principal commente le succès du «Forum de la Francophonie Torontoise » et remercie tous ceux qui ont participé. Il rappelle aux membres la prochaine conférence annuelle Jean-Gabriel Castel sur le droit international et les organisations internationales qui sera présentée par le professeur François Crépeau.

Il informe ensuite le Conseil de l'engagement à plein temps en Sociologie du professeur Andrew Dawson ainsi qu'un engagement prochain pour l'interprétation de conférence, poste attaché à l'École de traduction. Un poste à contrat sera également ouvert pour le « Centre de formation linguistique ».

5. Rapports des comités permanents

(a) **Comité des mises en candidature**

La liste des candidats (corps enseignant et étudiants) pour les comités permanents 2013-2014 est présentée.

On demande s'il y a d'autres mises en candidature, puis on déclare close la période de mises en candidature. Les personnes suivantes sont élues.

- **Bilingualism Committee:** Faculty: Guillaume Bernardi and Tuan Cao-Huu – Student: Nagomi Mukai
- **CASTL:** Faculty: Lyse Hébert
- **Curriculum Committee:** Faculty: Mirela Cherciov, Swann Paradis and Dany Savard – Student: Ashley Walcott
- **Nominating Committee:** Faculty: Vincent Hildebrand, Marc Lesage and Jean Michel Montsion
- **Petitions Committee:** Faculty: Philippe Bourdin and Jean-Pierre Thomas
- **Policy and Planning Committee:** Students: Melissa Felian, Sonia Hukil and Dean Ray
- **Research Grants:** Faculty: Christopher Campbell, Ellen Gutterman and Caridad Silva
- **Tenure and Promotion Committee:** Faculty: Marie-Élaine Lebel, Josée Rivest and Anne Russon – Students: Sonia Hukil, Avani Mehta and Ishan Riley

Elsa Ascencio, the Chair of the Student Caucus also noted that Sonia Hukil has been elected Chair of the Student Caucus for 2013-2014.

Members of Council were reminded that the Call will remain open for all positions that have not been filled as well as for the Chair of Council.

6. New Business

- PAL

The Principal gave a brief outline of the «Politique d'aménagement linguistique» contained in the document he circulated with the agenda. He invited those interested to participate in the preliminary discussions of the issue to contact his Office.

7. Adjournment

The meeting was adjourned at 4:00 p.m.

- **Comité du bilinguisme :** Corps enseignant (CE): Guillaume Bernardi et Tuan Cao-Huu – Étudiant : Nagomi Mukai
- **CNAP:** CE : Lyse Hébert
- **Comité des programmes :** CE : Mirela Cherciov, Swann Paradis et Dany Savard – Étudiant : Ashley Walcott
- **Comité des mises en candidature :** CE : Vincent Hildebrand, Marc Lesage et Jean Michel Montsion
- **Comité des pétitions :** CE : Philippe Bourdin et Jean-Pierre Thomas
- **Comité de direction et planification :** Étudiants: Melissa Felian, Sonia Hukil et Dean Ray
- **Comité des subventions de recherche :** CE : Christopher Campbell, Ellen Gutterman et Caridad Silva
- **Comité de promotion et permanence :** CE : Marie-Élaine Lebel, Josée Rivest et Anne Russon – Étudiants : Sonia Hukil, Avani Mehta et Ishan Riley

Elsa Ascencio, la présidente du caucus étudiants note aussi que Sonia Hukil a été élue présidente du caucus pour 2013-2014.

On rappelle aux membres du Conseil que les mises en candidatures resteront ouvertes pour les sièges encore vacants ainsi que pour le poste de président du Conseil.

6. Affaires nouvelles

- Politique d'aménagement linguistique.

Le principal donne un bref aperçu de la «Politique d'aménagement linguistique» contenue dans le document qu'il a fait circuler avec l'ordre du jour. Il invite les personnes intéressées à participer aux discussions préliminaires sur la question à communiquer avec son bureau.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 16 h.